
 
	  
Vaste	  commissie	  voor	  Volksgezondheid,	  Welzijn	  en	  Sport	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
Geachte	  leden	  van	  de	  Vaste	  commissie	  voor	  Volksgezondheid,	  Welzijn	  en	  Sport,	  
	  
Vandaag	  hebben	  we	  14.500	  bezwaarschriften	  aangeboden	  aan	  de	  voorzitter	  van	  de	  
vaste	  kamer	  commissie	  van	  Volksgezondheid,	  Welzijn	  en	  Sport.	  Bij	  deze	  willen	  wij	  u	  
de	  uitgesproken	  tekst	  onder	  de	  aandacht	  brengen.	  
	  
	  
“Geachte	  voorzitter,	  
	  
We	   bieden	   14.500	   handtekeningen	   aan	   van	   bezorgde	   inwoners	   en	   gezinnen	   uit	  
Woerden:	  
-‐	  Zij	  zijn	  bezorgd	  dat	  het	  Hofpoort	  Ziekenhuis	  gaat	  verdwijnen;	  
-‐	  Zij	  zijn	  bezorgd	  dat	  de	  spoedeisende	  eerste	  hulp	  gaat	  verdwijnen.;	  	  
-‐	  Zij	  zijn	  bezorgd	  dat	  de	  geboortekliniek	  gaat	  verdwijnen.	  
De	   afgelopen	   5	   jaar	   zijn	   er	   met	   de	   verloskundigen	   en	   de	   afdeling	   kraamzorg	   van	  
Hofpoort	  forse	  verbeteringen	  gerealiseerd.	  Er	  is	  nu	  een	  hoogwaardige	  kraamzorg	  die	  
dreigt	   te	  verdwijnen.	  Het	   is	  een	  nachtmerrie	  voor	  velen	  dat	  bij	   complicaties	  bij	  de	  
geboorte	  de	  reistijden	  naar	  een	  ziekenhuis	  te	  lang	  worden.	  
	  
Anderhalf	   jaar	   geleden	   kwamen	   de	   eerste	   geruchten	   over	   een	   fusie	   van	   het	  
Hofpoort	   ziekenhuis	   met	   een	   groter	   ziekenhuis	   in	   Nieuwegein.	   De	   afgelopen	  
maanden	  zijn	  deze	  geruchten	  duidelijker	  geworden.	  De	  Raad	  van	  Bestuur	  heeft	  een	  
plan	   opgesteld	   waarbij	   alle	   ziekenhuiszorg	   uit	   Woerden	   en	   omgeving	   verdwijnt.	  
Alleen	   een	   polikliniek	   blijft	   over.	   De	   werkwijze	   van	   de	   Raad	   van	   Bestuur	   verdient	  
geen	  schoonheidsprijs.	  In	  wezen	  heeft	  zij	  op	  autonome	  wijze	  haar	  plannen	  gemaakt.	  
Belanghebbenden	   zijn	   niet	   tot	   nauwelijks	   betrokken	   geweest.	   Zo	   heeft	   de	  
cliëntenraad	   twee	   weken	   geleden	   bevochten	   via	   de	   Ondernemingskamer	   dat	   hij	  
eindelijk	   betrokken	  wordt.	   Ze	   hebben	   een	   alternatief	  met	   een	   financieel	   haalbaar	  
ziekenhuis	  voor	  Woerden	  en	  omgeving	  oplevert.	  Met	  behoud	  van	  operatiekamers,	  
kraamzorg	  en	  24-‐uurs	  acute	  hulp.	  
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14.500 bezwaarschriften tegen voorgenomen fusieplannen Hofpoortziekenhuis. 
 



 
	  
Wat	  wij	  de	  leden	  van	  de	  Tweede	  Kamer	  onder	  de	  aandacht	  willen	  brengen	  zijn	  een	  
paar	  negatieve	  effecten	  die	  wij	  lokaal	  ondervonden	  hebben	  van	  de	  marktwerking	  in	  
de	  zorg.	  Uit	  de	  media	  hebben	  wij	  vernomen	  dat	  wij	  hierin	  niet	  alleen	  staan.	  	  
- Het	  eerste	   is	  dat	  besluiten	   in	  de	  zorg	  door	  slechts	  enkele	  partijen,	  sterker	  nog	  

door	  een	  handvol	  personen	  genomen	  wordt.	  Het	  besluit	   tot	  opheffen	  van	  het	  
Hofpoort	   wordt	   in	   wezen	   alleen	   door	   de	   2	   leden	   van	   het	   Raad	   van	   Bestuur	  
genomen.	   Enige	   democratische	   invloed	   of	   controle	   hierop	   is	   er	   niet.	   Ook	   de	  
inwoners	  hebben	  niets	  in	  te	  brengen.	  Ondanks	  dat	  zij	  de	  premies	  betalen	  staan	  
zij	   als	   “klant”	   aan	   de	   zijlijn.	   De	   vraag	   is	   of	   dit	   de	   bedoeling	   was	   van	   de	  
marktwerking	  van	  de	  zorg.	  

- Het	  tweede	  is	  de	  monopolie	  posities	  die	  grote	  ziekenhuizen	  ontwikkelen	  in	  een	  
regio.	  Dit	  zal	  hogere	  prijzen	  en	  hogere	  ziektenkostenpremies	  tot	  gevolg	  hebben.	  
Dit	  kan	  niet	  de	  bedoeling	  zijn	  geweest	  van	  de	  marktwerking	  in	  de	  zorg.	  

- De	   derde	   is	   het	   punt	   van	   veiligheid	   bij	   calamiteiten.	   Als	   de	   plannen	   op	   het	  
gebied	  van	  ziekenhuizen	  in	  de	  provincie	  Utrecht	  doorgezet	  worden	  dan	  zijn	  alle	  
locaties	   voor	   spoedeisende	   hulp	   geconcentreerd	   in	   en	   rondom	   de	   plaats	  
Utrecht.	  Dit	  geldt	  voor	  het	  westen	  en	  zuiden	  van	  de	  provincie.	  De	  vraag	  is	  of	  de	  
inwoners	   van	   buiten	   de	   stad	   Utrecht	   kunnen	   rekenen	   op	   bereikbare	  
spoedeisende	   eerste	   hulp.	   Vooral	   bij	   geboortes	   en	   calamiteiten	   speelt	   deze	  
grote	  bezorgdheid.	  De	  invloed	  van	  inwoners,	  de	  democratische	  controle	  op	  deze	  
ontwikkelingen	  en	  besluitvorming	  hierover	  is	  hierin	  ver	  te	  zoeken.	  De	  vraag	  is	  of	  
dit	  effect	  van	  de	  marktwerking	  de	  bedoeling	  is	  geweest.	  

	  
Samenvattend	   ondervinden	   we	   in	   onze	   regio	   de	   volgende	   gevolgen	   van	   de	  
marktwerking	  in	  de	  zorg:	  

1. Besluiten	  over	  concentraties	  worden	  door	  een	  handvol	  mensen	  genomen;	  
2. Ziekenhuizen	   krijgen	   door	   concentraties	   meer	   macht	   richting	   de	  

zorgverzekeraars.	  De	  prijzen	  voor	  de	  ziekenhuiszorg	  stijgen	  daardoor;	  
3. Lokaties	   van	   spoedeisende	   eerste	   hulp	   worden	   geconcentreerd.	   Er	   zijn	  

regio’s	  die	  ver	  af	  komen	  te	  liggen	  van	  deze	  lokaties.	  
De	  invloed	  van	  inwoners	  en	  de	  democratische	  controle	  over	  besluiten	  in	  de	  zorg	  zijn	  
nihil.	  Hiervoor	  vragen	  wij	  aandacht	  voor	  vanuit	  de	  Tweede	  Kamer.	  
	  
Bovenal	  willen	  we	  dat	  het	  Hofpoort	  Ziekenhuis	  in	  Woerden	  behouden	  blijft.”	  
	  
Voor	  nadere	  toelichting	  zijn	  wij	  beschikbaar.	  
	  
	  
	  
Namens	  de	  14.500	  ondertekenaars	  van	  de	  petitie	  Behoud	  het	  Hofpoort	  Ziekenhuis,	  

	  
	  
Ed	  Soepnel	  
	  


